

İSTANBUL EĞİTİM VAKFI

BAŞVURU KILAVUZU

ULUSLARARASI TOKAT ANADOLU İMAM HATİP LİSESİ MİSAFİR (ULUSLARARASI) ÖĞRENCİLER İÇİN BAŞVURU KILAVUZU

Uluslararası Tokat İmam Hatip Lisesi Eğitim Burs Programına başvuracak misafir (uluslararası) öğrenci adayları için belirlenen şart ve yeterlilikler ile bunlara bağlı olarak oluşturulan süreç ve tarihler aşağıda belirtilmiştir.

BAŞVURU SÜRECİ:

www.istanbulegitimvakfi.org.tr adresinden ön başvurular 15.01.2025 – 31.03.2025 tarihlerinde alınacaktır.

MÜLAKAT VE KABUL SÜREÇLERİ:

- Öğrencilerle mülakatlar bulundukları ülkelerde, belirlenen iller, okullar ya da İHH İnsani Yardım Vakfı temsilciliklerinde 07.04.2025 – 30.04.2025 tarihlerinde ve belirlenen saatlerde ilgili mülakat komisyonları tarafından yapılacaktır.
- Mülakat komisyonları mülakat değerlendirmeleri 16.05.2025 - 31.05.2025
- Mülakat sonuçlarının açıklanması 01.06.2025 ve teyit alınması
- Pasaport, vize ve biletleme süreçleri 01.06.2025 - 31.08.2025
- İntikal 01.09.2025 - 07.09.2025

MİSAFİR (ULUSLARARASI) ÖĞRENCİ GENEL KABUL ŞARTLARI:

1. 01.01.2009 ve 31.12.2011 tarihleri arasında doğmak,
2. Bekâr olmak (evli olmamak),
3. Ülkesinde, Türkiye’de 8. Sınıf düzeyine denk bir eğitim öğretim sisteminden 100 üzerinden en az 70 ve üzeri bir puanla mezun olmak veya ilgili yılın temmuz ayında mezun olabilecek durumda olmak.
4. Ülkelerindeki öğrenim süresi içinde bir disiplin cezası almamış olmak,
5. Öğrenimine iki yıldan fazla ara vermemiş olmak,
6. Sağlık yönünden öğrenim görmesine engel bir durumu olmamak,
7. Ailesi tarafından her iş ve işleyiş için çocukları adına vekaletname (vakıf ve okul adına 2 adet) verilmiş olmak.

MİSAFİR ÖĞRENCİ SEÇİM KRİTERLERİ:

1. Öğrencinin tarafımızdan yapılacak Genel Yetenek Sınavı’na (IQ) girmek ve en az 70 puan almak,
2. Genel Yetenek Sınavı’ndan sonra yapılacak mülakata girmek ve başarılı olmak,
3. Temel dinî bilgiye sahip olmak,
4. Kur’an-ı Kerim’i yüzüne okuyabilmek,
5. Kur’an-ı Kerim’den kısa süreleri ezbere bilmek,
6. Ortaokul seviyesinde bir yabancı dil bilmek,
7. Kendini ifade edebilen, konuşma engeli olmayan, sorulan soruları kolaylıkla algılayabilen ve cevap verebilen bir yeterliliğe sahip olmak,
8. Milli, manevi ve kültürel değerlere uygun bir anlayışa sahip olmak,
9. Ahlaki zafiyetleri ve kötü alışkanlıkları olmamak,

KESİN KAYIT HAKKI KAZANAN MİSAFİR (ULUSLARARASI) ÖĞRENCİLER İÇİN İSTENİLEN BELGELER:

1. Öğrencinin mezuniyetini gösterir ortaokul diplomasının aslı veya resmi kurumlarca tasdikli sureti,
2. İlköğretimin 8. sınıfını iyi derecede bitirdiğine dair (transkript) not çizelgesi ve son sınıf öğrencisi ise bir önceki yıla ait not çizelgesinin aslı veya resmi kurumlarca tasdikli sureti,
3. Nüfus cüzdanı / Pasaport aslı veya resmi kurumlarca tasdikli örneği,
4. Türkiye’de sağlık yönünden öğrenim görmesine engel bir hastalığı olmadığına dair resmi bir sağlık kurumundan alınmış sağlık raporu,
5. Öğrenim meşruatlı vize,
6. Doğum Belgesi,
7. Öğrenci velisinden Türkiye’de eğitim görmesine dair vekaletname (vakıf ve okul adına 2 adet)

MİSAFİR (ULUSLARARASI) ÖĞRENCİ KAYIT SÜRECİ:

Kesin kayıt şekli ve tarihleri mülakatlar sonrasında kabul edilen adaylara sitemizden duyurulacaktır. Ayrıca öğrencilere e-posta olarak bilgi verilecektir.

KAYITLA İLGİLİ ÖNEMLİ NOTLAR

1. Adayların kayıt için bizzat başvurmaları gerekmektedir. Posta ile kayıt yapılamaz.
2. Kayıt için istenen belgelerin onaysız sureti veya fotokopileri kabul edilmez.
3. Belgeler eksik ise kayıt yapılmaz.
4. Belirtilen tarihler arasında kaydını yaptırmayan adaylar burs hakkını kaybeder.
5. Burs programına kabul edilen öğrenciler kayıt öncesinde burs şartlarına, Türkiye'nin genel ahlak kurallarına ve okulun belirlenen disiplin kurallarına uyacaklarına dair bir taahhütname imzalayacaklar, bu taahhütnameye uymamaları durumunda ise tüm haklarını kaybedeceklerini kabul ve taahhüt edeceklerdir.

MİSAFİR (ULUSLARARASI) ÖĞRENCİLERİN ULUSLARARASI TOKAT ANADOLU İMAM HATİP LİSESİ'NE GELİŞ SÜREÇLERİ

Eğitim görmeye hak kazanmış öğrencilerin pasaport, vize ve biletleme işlemleri tamamlandıktan sonra eylül ayından itibaren okula gelişleri sağlanacaktır.

APPLICATION GUIDE

INTERNATIONAL TOKAT ANATOLIAN IMAM HATIP HIGH SCHOOL

APPLICATION GUIDE FOR GUEST (INTERNATIONAL) STUDENTS

The conditions and qualifications determined for guest (international) student candidates who will apply to the International Tokat Imam Hatip High School Education Scholarship Program and the process and dates created accordingly are stated below.

APPLICATION PROCESS:

Preliminary applications will be received from www.istanbullegitimvakfi.org.tr between 15.01.2025 - 31.03.2025.

INTERVIEW AND ADMISSION PROCESSES:

- Interviews with students will be conducted by the relevant interview committees in the countries they are located in, in the designated provinces, schools or IHH Humanitarian Relief Foundation offices between 07.04.2025 and 30.04.2025 and at the designated times.
- Interview committees interview evaluations 05/16/2025 - 05/31/2025
- Announcement of interview results 06/01/2025 and confirmation
- Passport, visa and ticketing processes 06/31/2025 - 08/31/2025
- Transfer 09/01/2025 - 09/07/2025

GUEST (INTERNATIONAL) STUDENT GENERAL ADMISSION REQUIREMENTS:

1. To be born between 01/01/2009 and 12/31/2011,
2. To be single (not married),
3. To have graduated from an education system equivalent to the 8th grade level in Turkey in their country with a score of at least 70 out of 100 or above or to be able to graduate in July of the relevant year.
4. Not to have received a disciplinary penalty during the education period in their country,
5. Not to have interrupted their education for more than two years,
6. Not to have a health condition that prevents them from studying,
7. To have been given a power of attorney (2 for the foundation and school) by their family for every job and operation on behalf of their children.

GUEST STUDENT SELECTION CRITERIA:

1. The student must take the General Aptitude Test (IQ) to be conducted by us and receive at least 70 points,
2. Attend the interview to be held after the General Aptitude Test and be successful,
3. Have basic religious knowledge,
4. Be able to read the Quran on one's face,
5. Know short verses from the Quran by heart,
6. Know a foreign language at secondary school level,
7. Have the ability to express oneself, have no speech impediment, and be able to easily perceive and answer questions,
8. Have an understanding that is in line with national, spiritual and cultural values,
9. Have no moral weaknesses or bad habits,

REQUIRED DOCUMENTS FOR GUEST (INTERNATIONAL) STUDENTS WHO ARE ENTITLED TO DEFINITE REGISTRATION:

1. Secondary school diploma showing the student's graduation original or a copy certified by official institutions,
2. Transcript showing that the student has completed the 8th grade of primary school with good grades and if the student is a senior, the original or a copy certified by official institutions of the previous year's transcript,

3. Original or copy certified by official institutions of the identity card / passport,
4. A health report from an official health institution stating that there is no health problem preventing him/her from studying in Turkey,
5. Visa with educational status,
6. Birth Certificate,
7. Power of attorney from the student's parent regarding his/her education in Turkey (2 copies for the foundation and school)

GUEST (INTERNATIONAL) STUDENT REGISTRATION PROCESS:

The exact registration method and dates will be announced to the candidates accepted after the interviews on our website. In addition, students will be informed by e-mail.

IMPORTANT NOTES ABOUT REGISTRATION

1. Candidates must apply in person for registration. Registration cannot be made by mail.
2. Uncertified copies or photocopies of the documents requested for registration will not be accepted.
3. Registration will not be made if the documents are missing.
4. Candidates who do not register within the specified dates will lose their right to a scholarship.
5. Students accepted to the scholarship program will sign a commitment prior to registration stating that they will comply with the scholarship conditions, Turkey's general moral rules and the school's determined disciplinary rules, and they will accept and undertake that they will lose all their rights if they do not comply with this commitment.

GUEST (INTERNATIONAL) STUDENTS' ARRIVAL PROCESS TO INTERNATIONAL TOKAT ANATOLIAN IMAM HATIP HIGH SCHOOL

Students who have earned the right to receive education will be allowed to come to school starting from September after their passport, visa and ticket procedures are completed.

دليل تقديم الطلب

دليل التسجيل للطلاب الأجانب في مدرسة توكات الثانوية الدولية للأئمة والخطباء

تم تحديد الشروط التالية للطلاب الذين يريدون التقدم بطلب للحصول على برنامج منح (الأئمة والخطباء) للتعليم الثانوي الدولي في مدرسة توكات .

فترة التقديم:

سيتم استلام الطلبات المسبقة من موقع www.istanbullegitimvakfi.org.tr بين

15.01.2025 – 31.03.2025

أوقات المقابلة والقبول:

• سيتم إجراء المقابلات مع الطلاب من قبل لجنة المقابلة ذات الصلة في المدارس المعينة أو ممثلات هيئة الإغاثة والمساعدات الإنسانية IHH بين 07.04.2025 – 30.04.2025 وفي أوقات محددة في المقاطعات التي يتواجدون فيها.

• تقييمات مقابلات لجان المقابلات بين 16.05.2025 - 31.05.2025

• إعلان نتائج المقابلة وعملية القبول من بعد تاريخ 01.06.2025

• إجراءات جوازات السفر والتأشيرات وإصدار التذاكر بين 01.06.2025 - 31.08.2025

• عملية الانتقال الي تركيا بين 01.09.2025 - 07.09.2025

متطلبات القبول العام للطلاب:

1. أن تكون مولوداً في أو بعد 01.01.2009 وقبل 31.12.2011
2. أن يكون أعزب (غير متزوج)
3. أن يكون ناجحاً في الصف الثامن ويحمل شهادة إتمام الصف الثامن من نظام تعليمي يعادل النظام التعليمي في تركيا بدرجة لا تقل عن 70 من 100 أو أن يكون قادراً على التخرج في يوليو من العام نفسه
4. ألا يكون قد عوقب أو حكم عليه أثناء تعليمه في بلده
5. ألا يكون منقطعاً عن التعليم أكثر من سنتين.
6. عدم وجود مشكلة صحية تمنعه من الدراسة

7. الحصول على موافقة الأسرة عن كل عمل أو عملية نيابة عن أطفالهم(وكالة نعمة من العائلة الي الوقف والمدرسة (نسختين))

معايير اختيار الطلاب:

- 1- إجراء امتحان للطلاب لإجراء اختبار القدرات العامة (IQ) الذي يتعين إجراؤه من قبلنا والحصول على 70 نقطة على الأقل ،
 - 2- بعد الحصول على النجاح من الامتحان العام يلزم الحضور إلى المقابلة والنجاح منها
 - 3- أن يكون لديه معرفة دينية أساسية.
 - 4- القدرة على تلاوة القرآن من المصحف.
 - 5- أن يحفظ من القرآن على الأقل سور قصيرة
 - 6- أن يكون على معرفة بلغة أجنبية في المرحلة الثانوية.
 - 7- أن يكون لديه كفاءه التعبير عن نفسه ولا مانع من الكلام يستطيع إدراك الأسئلة المطروحة والإجابة عليها.
 - 8- أن يكون ملائماً مع قيمنا الوطنية والروحية والثقافية.
 - 9- ألا يكون من ذوي الأخلاق والعادات السيئة.
- ملحوظة:** ستعطى الأولوية لأبناء الشهداء والايتم من قبل لجنة المقابلة الخاصة بنا.

المستندات المطلوبة للطلاب الأجانب الذين لديهم الحق في التسجيل النهائي:

1. نسخة أصلية أو مصدقة من شهادة التخرج توضح فيها تخرج الطالب.
2. نسخة من شهادة الصف الثامن من التعليم الابتدائي (نسخة طبق الأصل) ، وإذا كان طالباً جامعياً ، نسخة أصلية أو مصدقة من نسخة العام السابق ،
3. بطاقة الهوية / جواز السفر الأصلي أو صورة مصدقة من قبل المؤسسات الرسمية.
- 4 - تقرير صحي من مؤسسة صحية رسمية يفيد بعدم إصابته بمرض يمنعه من الدراسة في تركيا من الناحية الصحية.
5. تأشيرة الدراسة.
6. شهادة الميلاد.
7. خطاب موافقة (وكالة نعمة) من ولي أمر الطالب الي الوقف والمدرسة بخصوص تعليمه في تركيا (نسختين).

عملية تسجيل الطالب:

يتم إعطاء طريقة التسجيل والتواريخ الدقيقة للمرشحين الذين تم قبولهم بعد المقابلات. سيتم الإعلان عنها على موقعنا. بالإضافة إلى ذلك، سيتم إبلاغ الطلاب عبر البريد الإلكتروني.

ملاحظات مهمة بالنسبة للتسجيل

- (أ) يجب على المرشحين التقدم شخصياً للتسجيل. لا يمكن التسجيل عن طريق البريد.
- (ب) لا يتم قبول النسخ غير المعتمدة أو النسخ المصورة من المستندات المطلوبة للتسجيل.
- (ج) إذا كانت المستندات مفقودة ، فلا يتم إجراء أي تسجيل.
- (د) يفقد المرشحون الذين لم يسجلوا بين التواريخ المحددة حقهم في المنحة الدراسية.
- (هـ) سيوقع الطلاب الذين تم قبولهم في برنامج المنح الدراسية على التزام بالامتثال لشروط المنحة والقواعد الأخلاقية العامة لتركيا والقواعد التأديبية للمدرسة قبل التسجيل. يقبلون ويتعهدون بأنهم سيفقدون جميع حقوقهم إذا لم يمتثلوا لهذا التعهد.

فترة وصول ضيوفنا الطلاب الى مدرسة توكات الثانوية الدولية للأئمة والخطباء

سيتم تأمين وصول الطلاب الذين استحقوا الدراسة في مدرسة توكات مع بداية شهر أيلول (الشهر التاسع) بعد الانتهاء مباشرة من إجراءات جوازات السفر والتأشيرة والتذاكر.